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De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken heeft enkele vragen en 
opmerkingen over de brief van de Minister van Infrastructuur en Milieu 
van 20 juni 2014 over het ontwerpbesluit aanpassing waterschaps-
verkiezingen (Kamerstuk 31 142 nr. 45). 
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De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van het ontwerpbesluit aanpassing waterschapsverkiezingen. Zij willen de 
regering graag nog een vraag stellen. 
De vraag heeft betrekking op onderdeel F, artikel J 14. 
Het college van burgemeester en wethouders kan stemlokalen aanwijzen 
waar voor twee of meer waterschappen kan worden gestemd. Er is dan de 
mogelijkheid om voor elke waterschapsverkiezing een aparte stembus 
neer te zetten. Vervolgens wordt in de toelichting gesteld dat, als voor 
beide water-schapsverkiezingen veel kiezers worden verwacht, het 
aannemelijk is dat burgemeester en wethouders besluiten voor iedere 
waterschapsverkiezing een aparte stembus te plaatsen. Als de 
verwachting is dat voor één water-schapsverkiezing veel kiezers, en voor 
een andere waterschapsverkiezing maar een beperkt aantal kiezers zullen 
stemmen, kan het college van burgemeester en wethouders wellicht 
besluiten maar één stembus voor beide waterschapsverkiezingen te 
plaatsen. Beseffend dat er aan een extra stembus een kostenaspect zit, 
vragen de leden van de VVD-fractie zich toch af waarom er niet voor elke 
waterschapsverkiezing een aparte stembus wordt geplaatst. Een aparte 
stembus voor elke waterschaspverkiezing is voor de kiezers toch veel 
duidelijker en kan eventuele onregelmatigheden voorkomen. Gaarne 
krijgen zij een reactie van de Minister. 

De leden van de PvdA-fractie hebben met belangstelling kennis genomen 
van het voorliggende besluit. Zij hebben eerder ingestemd met het 
gelijktijdig houden van verkiezingen voor provinciale staten en die voor 
het algemeen bestuur van het waterschap. Bij de nu voorliggende 
uitwerking daarvan, hebben de aan het woord zijnde leden slechts enkele 
vragen. 
Zo vragen deze leden zich af hoe kan worden voorkomen dat stembiljetten 
in de verkeerde stembus worden gedeponeerd? Hoe worden de 
stembussen van elkaar onderscheiden? 
De leden van de PvdA-fractie lezen dat het gelijktijdig houden van beide 
verkiezingen voor gemeenten extra lasten met zich meebrengen. Kan de 
Minister een indicatie geven van die extra lasten? En hoe verhouden die 
zich tot de besparingen bij waterschappen die niet langer zelf verkiezingen 
hoeven te organiseren? 
Zal het gelijktijdig houden van twee verkiezingen in één stembureau er toe 
kunnen leiden dat het tellen van de stemmen en bepalen van de uitslag 
langer gaat duren dat in het geval er alleen statenverkiezingen zouden 
worden gehouden? De leden van de PvdA-fractie ontvangen graag een 
antwoord van de Minister op deze punten. 

De leden van de SP-fractie hebben het ontwerpbesluit aanpassing 
water-schapsverkiezingen met belangstelling gelezen. Zij hebben naar 
aanleiding hiervan nog enkele vragen en opmerkingen. 
Genoemde leden constateren dat de belangstelling voor waterschaps-
verkiezingen zeer beperkt is. In 2004 was de opkomst 23% en in 2008 was 
dat 24%, waarbij sommige waterschappen niet boven de 20% uitkwamen. 
Daarmee is de democratische legitimatie van de waterschappen onvol-
doende gewaarborgd. De regering sprak in het regeerakkoord het 
voornemen uit de waterschappen samen te voegen met de geplande 
landsdelen. De leden van de SP-fractie vragen de regering welke richting 
zij op wil met de waterschappen nu deze landsdelen van de baan zijn. Zij 
vragen of de regering of zij de mening deelt dat het nu voor de hand ligt 
de waterschapen als organisatie onder te brengen bij de provincies. 
Genoemde leden vragen of de regering erkent dat hiermee de democra-
tische legitimatie van het waterbeheer erop vooruit zal gaan, alsmede de 
organisatie van het waterbeheer doelmatiger wordt ingericht. Deze leden 
vragen de regering in dit kader een overzicht te verstrekken welke taken 
waterschappen hebben op het gebied van waterbeheer. Daarnaast vragen 
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deze leden welke taken de provincies op dit gebied toebedeeld hebben 
gekregen. Zij vragen daarbij in kaart te brengen in hoeverre daarbij sprake 
is van overlap van taken, of van taken die in elkaars verlengde liggen.
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